

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : TUAN PANG HOK LIONG [ LABIS ]**  
**TARIKH : 19 NOVEMBER 2020 (KHAMIS)**

**SOALAN**

Minta **MENTERI PENGAJIAN TINGGI** menyatakan jumlah pinjaman tertunggak oleh peminjam-peminjam Perbadanan Tabung Pendidikan Tinggi Nasional (PTPTN) telah meningkat :-

- (a) nyatakan jumlah pinjaman tertunggak oleh peminjam-peminjam PTPTN setakat bulan September 2020 dan bilangan peminjam-peminjam yang masih berhutang dalam peratusan mengikut kaum; dan
- (b) impaknya kepada anak muda yang akan datang dan adakah Kerajaan bercadang untuk menghapuskan hutang PTPTN.

**JAWAPAN**

**Tuan Yang di-Pertua,**

Kementerian amat prihatin terhadap bebanan yang dihadapi oleh peminjam-peminjam PTPTN untuk membuat bayaran balik pinjaman akibat pandemik COVID-19 yang melanda negara. Atas keprihatin itu, kementerian telah menangguhkan pembayaran balik oleh semua peminjam PTPTN sehingga Disember 2020. Jumlah keseluruhan anggaran penangguhan bayaran balik adalah sebanyak RM1.125 billion.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, sehingga 30 September 2020, jumlah bayaran balik pinjaman PTPTN yang tertunggak adalah sebanyak RM8.36 bilion. Daripada jumlah tersebut, RM3.8 bilion tertunggak daripada 865,429 peminjam yang tidak membayar secara konsisten manakala bakinya daripada 391,793 peminjam yang tidak pernah membuat bayaran balik.

Bagi tempoh yang sama, sejumlah lebih 2.18 juta peminjam masih terhutang dan perlu membuat bayaran balik pinjaman pendidikan PTPTN dengan nilai sebanyak RM24.51 bilion. Daripada jumlah tersebut, 71.63 peratus atau 1.56 juta merupakan peminjam bumiputera dan 28.37 peratus atau 617,926 peminjam bukan bumiputera.

Model pembiayaan pinjaman yang digunapakai oleh PTPTN amat bergantung kepada prestasi bayaran balik sebagai sumber utama dana bagi membiayai pinjaman sedia ada dan baharu. Kekurangan dana akan meningkatkan kebergantungan PTPTN kepada jaminan Kerajaan dan mengurangkan bilangan penawaran pinjaman baharu. Justeru, kementerian belum bercadang untuk menghapuskan hutang PTPTN dalam masa terdekat supaya penawaran pinjaman baharu kepada pelajar yang layak dapat diteruskan.

Sekian, terima kasih.